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Nieuwsbrief april 2024 
 
Voor u ligt de nieuwsbrief van april. Hierin 
weer een bijdrage van de wethouder, van 
de fractie en van onze 
waterschapsbestuurder. Verder een aantal 
data om te noteren, een korte terugblik op 
onze Algemene Ledenvergadering en een 
vooruitblik op de gemeenteraads-
verkiezingen van 2026. Maar we starten 
deze nieuwsbrief met verdrietig nieuws.  
 

Overlijden Kees Koopstra  
Op 27 maart jl. overleed Kees (Cornelis) 
Koopstra. Kees was meer dan 60 jaar lid 
van de PvdA, maar helaas net niet lang 
genoeg lid om de Drees-penning voor 65-
jarig lidmaatschap te ontvangen. Kees is 
heel lang raadslid geweest. Dat was in de 
jaren 1975 tot en met april 1986.  
Verder is Kees zijn hele leven zeer actief 
geweest als vrijwilliger. Hij was vergroeid 
met het coöperatieve gedachtengoed; was 
25 jaar spreker bij uitvaarten voor het 
Humanistisch verbond, actief bij museum 
Ald Ark in Makkinga, bij Humanitas, bij de 
Stellingwarver Schrieversronte en bij vele 
andere vrijwilligersorganisaties. Het 
bestuur gaf gehoor aan de uitnodiging bij 
de afscheidsplechtigheid van Kees 
Koopstra aanwezig te zijn.  
Bestuur, fractie, wethouder en leden van 
de Partij van de Arbeid wensen Gerrie en 
de kinderen, kleinkinderen en andere 
familie veel sterkte met het verlies.  
 

Overlijden Bé Stuit  
Op 31 maart 2024 overleed ons trouw lid 
en oud raadslid Bé (Berend Andries) Stuit. 
Bé Stuit is jarenlang raadslid geweest voor 
onze partij en wel van november 1992 tot 
en met april 1998. Hij bleef jarenlang zeer 
betrokken bij het wel en wee van onze 

afdeling. Zijn vrouw Gini overleed al 
eerder.  
Bestuur, fractie, wethouder en leden van 
de Partij van de Arbeid wensen de 
kinderen, kleinkinderen en andere familie 
veel sterkte met het verlies Bé.  
 

Terugblik Algemene 
Ledenvergadering en vooruitblik 
Gemeenteraadsverkiezingen 2026 
Tijdens de Algemene Ledenvergadering 
konden we een mooi aantal leden 
verwelkomen in het ’t Anker in Elsloo.  
Vóór de pauze werden onder andere het 
jaarverslag van het bestuur en het 
financieel verslag over 2023 behandeld. 
Vervolgens gaf voorzitter Marian Jager 
een korte presentatie over de aanloop 
naar de eerstvolgende 
gemeenteraadsverkiezingen van 2026. 
Vanuit beide partijbureaus (GroenLinks en 
PvdA) is er een ‘Routekaart lokale linkse 
samenwerking’ opgesteld, waarin een 
stappenplan van zes stappen richting de 
gemeenteraadsverkiezingen van 2026 is 
opgenomen. Voor 2024 zijn de eerste 
twee stappen gepland. Stap 1 is 
kennismaking en verkenning, stap 2 is 
oordeelsvorming en besluitvorming. 
Uiteindelijk zullen onze leden in een 
Algemene Ledenvergadering (ALV) aan het 
eind van 2024 een besluit moeten nemen 
over hoe de PvdA Ooststellingwerf de 
verkiezingen van 2026 in zal gaan. Om tot 
een goed voorstel voor deze ALV te komen 
wordt er een ledenraadpleging gehouden 
en wel op vrijdag 7 juni a.s. van 17.00 – 
19.00 uur. Mogelijk zal er dan in 
september nog een verdiepende 
bijeenkomst georganiseerd worden. Er 
zijn, naast ‘niet meedoen’, meerdere 
scenario’s voor deelname aan de GR 2026. 
Tijdens de ledenraadpleging zullen deze 
worden toegelicht.  
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Naast deze onderwerpen vertelden 
Annelies Stolp (Wetterskip), Bart Polpe 
(gemeenteraadsfractie) en Jelke Nijboer 
(wethouder) over hun werk. Na de pauze 
vertelde mevrouw Marianne Kootstra over 
het door haar geschreven boek 
“Dwarsliggers in Appelscha”.    

 
 
Europese verkiezingen  
De Europese verkiezingen vinden in ons 
land plaats op donderdag 6 juni 2024. 
Voor deze verkiezingen zullen wij weer 
(gezamenlijk met GroenLinks) campagne 
gaan voeren. Het is nu, nog meer dan ooit, 
belangrijk dat er in Europa een links geluid 
te horen is.  
 

 
 
 

Van onze waterschapsbestuurder 

(Annelies Stolp)  
Waterkwaliteit: steeds meer zorgen om 
bestrijdingsmiddelen bollenteelt 
Steeds vaker kunnen we berichten lezen in 
de media over de grote hoeveelheden 
bestrijdingsmiddelen (pesticiden) die in de 
bloementeelt gebruikt worden. Bij het 
verbouwen van o.a. gladiolen, tulpen, 
lelies en pioenrozen wordt héél veel gif 
gespoten. De lelieteelt is kampioen met 
een gebruik van 114 kg werkzame stof per 
hectare. Wist u dat één lelieveld in één 
seizoen wel 25 keer bespoten wordt met 
20 verschillende cocktails van 2 tot 7 
bestrijdingsmiddelen? Dit zijn weliswaar 
bestrijdingsmiddelen die officieel 
toegelaten zijn, maar dat betekent beslist 
niet dat deze middelen veilig zijn voor 
onze gezondheid en vooral van die van 
kinderen! 
Steeds vaker worden bestrijdingsmiddelen 
in hoge concentraties teruggevonden in 
het oppervlaktewater. En ook het diepere 
bodemwater is niet meer vrij van 
gifstoffen. Hoewel het waterschap 
verantwoordelijk is voor de waterkwaliteit 
heeft zij geen enkele invloed op teeltkeuze 
en hoeveel bestrijdingsmiddelen op welke 
plekken mogen worden gebruikt. 
Deze bevoegdheid ligt bij het college voor 
de toelating van gewasbeschermings-
middelen en biociden (Ctgb). Deze 
instantie keurt de bestrijdingsmiddelen 
goed voor gebruik. Maar dat doen ze door 
ieder stofje apart te onderzoeken. Er 
wordt dus helemaal géén onderzoek 
gedaan naar het gezamenlijke effect van 
cocktails van gifstoffen die over de velden 
worden gesproten. Ook kijkt het Ctgb 
maar heel minimaal naar de risico’s van 
verspreiding. Ze onderzoeken alleen maar 
het effect van “drift” over een afstand van 
3 tot 5 meter naast bespoten percelen. Er 
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wordt dus helemaal geen onderzoek 
gedaan naar verspreiding door de wind via 
regen en stofdeeltjes. 
Dit terwijl veel bestrijdingsmiddelen juist 
vluchtig zijn, ze verdampen en binden zich 
aan regendruppels en stofdeeltjes. Via 
vervuild stof en vervuilde regendruppels 
hoopt het gif zich op in huizen, tuinen en 
natuurgebieden. Vooral voor kleine 
kinderen is het risico groot omdat zij veel 
rondkruipen en zo via hand-mond contact 
veel gif binnen kunnen krijgen! 
Binnen Wetterskip Fryslân wordt hard 
gewerkt aan het verbeteren van de 
waterkwaliteit. Er zijn de laatste decennia 
goede resultaten geboekt. Maar 
tegelijkertijd staan we als waterschappers 
met onze rug tegen de muur vanwege al 
die chemische stoffen die ons leefmilieu 
overspoelen. Een grote zorg voor de 
volksgezondheid, voor ons en volgende 
generaties. 

 

 
 
Van de fractie 
Beste leden van de PvdA! Een nieuwe 
nieuwsbrief van de fractie. Het is alweer 
april 2024. 
Al met al zitten we dus nu al 2 van de 4 
jaar in de raad.  

We moeten ons dus nu beraden over hoe 
goed of slecht wij “gepresteerd” hebben. 
En wat moet er nog gebeuren? 
Dan moet je, denken wij, kijken naar ons 
verkiezingsprogramma EN naar de 
afspraken die zijn gemaakt in de coalitie. 
Wat betreft ons verkiezingsprogramma is 
de situatie vrij gemakkelijk. Bij de 
coalitieonderhandelingen heeft de PvdA 
heel veel punten “ingebracht”. Dat konden 
we doen door een zeer goede 
samenwerking tussen de onderhandelaars 
bij de coalitie en leden die de gemeente 
heel goed kennen. Als je dan prima 
stukken inlevert bij die onderhandelingen 
is de kans groot dat die worden 
overgenomen. Zo is het 2 jaar geleden ook 
gegaan. De toen onderhandelde 
samenwerkingsagenda bevat dus al heel 
veel punten die voor onze leden en 
achterban belangrijk zijn. 
Na de onderhandelingen krijg je natuurkijk 
de uitvoering van die samenwerkings-
agenda. In het begin leken de partijen die 
de samenwerkingsagenda hadden 
ondertekend niet erg geïnteresseerd in 
het werkelijk uitvoeren van de afspraken. 
Dat kwam vooral door het “duale” 
karakter van de raad. Het was (en is 
eigenlijk nog steeds) de bedoeling, dat we 
los van elkaar opereren en uitsluitend de 
degens kruisen in de raadsvergaderingen 
en de raadscommissies. Iedereen voor zich 
en ??? voor ons allen. 
 
Wij zagen al snel dat dit niet gaat werken. 
Je maakt zodoende (was de bedoeling) 
allemaal losse partijen die op losse 
“eilanden” leven en daarnaast ook nog 
een separaat college. Niemand overlegt 
met elkaar.  Een heel vreemde situatie. 
Kortom: wij hebben nogal hard 
overlegd/onderhandeld om wel een 
regelmatig overleg te organiseren tussen 
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de samenwerkende partijen (CDA, 
OoststellingwerfsBelang, VVD, D66, GL en 
PvdA). 
Dat overleg loopt nu erg goed onder 
leiding van Henk Dongstra van 
OoststellingwerfsBelang. 
De sfeer is prima en er gebeurt in deze 
periode erg veel. 
Jullie moeten je voorstellen dat wij bij 
onze vergaderingen de samenwerkings-
agenda dan elke keer helemaal langslopen 
(ongeveer 30 belangrijke punten) en 
aangeven hoe het er per punt voorstaat. 
Dat wordt daarna duidelijk genotuleerd.  
 
Het gaat heel strak en streng: wij 
gebruiken een stoplichtconstructie. 
 

 
 
Een punt is groen (goed), geel (matig) of 
rood (slecht). Regelmatig wordt daarna 
met het college overlegd of we sneller 
moeten of dat het allemaal prima 
verloopt. Wij zitten dus heel goed aan het 
stuur! Wij controleren ook of we op 
schema zitten! En als het niet goed gaat 
moet er (indien mogelijk) een tandje bij. 
Binnenkort (in juni) volgt er een officiële 
evaluatie van de eerste twee jaren. Dan 
treden we ook naar buiten met onze 
conclusies. Dat doen we hier nu nog even 

niet omdat dit vooral ook zaken zijn die je 
beter binnenskamers en achter de 
schermen moet “regelen”. 
In de volgende nieuwsbrief horen jullie 
meer van ons. 
 

Van de wethouder  
(Jelke Nijboer)  
Doe agenda L. 
Afgelopen week is de Doe agenda L in de 
raadscommissie geweest. 
Doe agenda L gaat voornamelijk over hoe 
je de jeugd van heel jonge leeftijd tot 25 
jaar zo kansrijk mogelijk kunt laten 
opgroeien. 
Niet alle jeugd krijgt van huis uit de nodige 
steun en begeleiding en kan daardoor 
soms niet het niveau bereiken wat wel 
binnen hun mogelijkheden zou liggen. 
Ontwikkel de talenten, help de ouders, 
steun de scholen en bied waar nodig 
steun. 
Met name de laaggeletterdheid is een 
belangrijk onderwerp. Immers, als je niet 
goed kunt lezen en schrijven dan is dat 
problematisch in de huidige maatschappij. 
Als gemeente hebben wij geld beschikbaar 
gesteld om een aanjager laaggeletterdheid 
aan te stellen en wij doen dat samen met 
andere gemeenten. De regie ligt bij de 
bibliotheek. Voor de zomer worden de 
bevindingen met de raad gedeeld.  
Ook kwamen de ‘thuiszitters’ aan de orde. 
Thuiszitters zijn jongeren die tussen wal 
en schip vallen en waar geen plek voor is 
in het reguliere en speciale onderwijs. 
Deze groep groeit en is voor alle 
betrokkenen een probleem. De jongere 
wil het liefst naar school, de ouderen 
willen dat ook, maar er is soms verschil 
van inzicht over het hoe en waarom. In 
mijn ogen mag het nooit een financieel 
probleem zijn, het draait immers om de 
jongere. Procedures, inzichten en 
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wenselijkheid gaan niet altijd hand in 
hand. 
Een andere eyeopener was dat de 
jongeren in Ooststellingwerf vaker een 
lager advies krijgen dan het landelijk 
gemiddelde. Minder naar academisch en 
HBO-onderwijs en meer naar het MBO. Er 
waren ook raadsleden die dat niet erg 
vonden. “We hebben ook handjes nodig”. 
Dat is natuurlijk zo maar als ouder wil je 
toch dat je kind het maximale uit zichzelf 
haalt. 
Als een belemmering werd ook het 
openbaar vervoer genoemd. En dat is in 
de loop van de jaren natuurlijk alleen 
maar slechter geworden.  
Ik zie veel bussen rijden en veelal zitten er 
niet veel mensen in. En dat is ook niet 
rendabel. 
 

Het Gewest  
Van het gewest ontvingen wij weer een 
aantal data. Zie hiervoor onze kalender  
Het gewestelijk bestuur wil graag met alle 
leden in Fryslân in gesprek. Zij organiseren 
daartoe digitale ledengesprekken. Op de 
website van de PvdA Fryslân 
https://friesland.pvda.nl/nieuws/gewestel
ijk-bestuur/ ziet u wanneer er weer een 

gesprek plaats zal vinden.  
 
Tenslotte  
Wilt u iets kwijt over deze nieuwsbrief dan 
kunt u contact opnemen met de secretaris 
van de afdeling, Fimke Hijlkema, 
secretaris@pvdaooststellingwerf.nl  

 
Nog wat data om te noteren 
1 mei viering Gewest Friesland  

Woensdag 1 mei, 15.30 – 18.00 uur 
Plaats: Heerenveen, locatie 
Museum Heerenveen.  

 
Bijeenkomst ‘We moeten eens praten’ van 
het Gewest.  

Maandag 6 mei, 19.30 uur   
Plaats: Digitaal  
Een week van tevoren ontvangt u 
de agenda en de inloghulp. 

 
Europese verkiezingen:  
 Donderdag 6 juni 2024 
 
Ledenraadpleging over deelname aan de 
Gemeenteraadsverkiezingen in 2026 
 Vrijdag 7 juni 2024, 17.00 uur 
 Plaats: De Miente, Oosterwolde
  
Start vergaderseizoen en huldiging 
jubilarissen afdelingen Ooststellingwerf en 
Weststellingwerf:  
 Zaterdag 7 september 2024 
 Plaats: nog nader te bepalen 
 
Algemene najaarsledenvergadering: 

Donderdag 21 november 2024, 
19.30 uur 

 Plaats: nog nader te bepalen 
 
 
 

-0-0-0- 
 

 
 
 
 
 
 
Contactpersonen PvdA Ooststellingwerf 

https://friesland.pvda.nl/nieuws/gewestelijk-bestuur/
https://friesland.pvda.nl/nieuws/gewestelijk-bestuur/
mailto:secretaris@pvdaooststellingwerf.nl
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Wethouder 
Jelke Nijboer, j.nijboer@ooststellingwerf.nl 
 
Fractie 
Bart Polpe, fractievoorzitter, fractie@pvdaooststellingwerf.nl  
Jan Vledder, raadslid, fractie@pvdaooststellingwerf.nl 
Sjonny de Jong, raadslid,  fractie@pvdaooststellingwerf.nl 
Olphert Smit, commissielid, fractie@pvdaooststellingwerf.nl 
Inti Meijerhof, commissielid, fractie@pvdaooststellingwerf.nl 
 
Waterschapsbestuurder 
Annelies Stolp, astolpdeboer@hotmail.com  
 
Bestuur 
hMarian Jager, voorzitter 
Olphert Smit, penningmeester 
Fimke Hijlkema, secretaris 
Reika Dijkstra, bestuurslid 
Marco Hoogeveen, bestuurslid 
U kunt het bestuur bereiken via secretaris@pvdaooststellingwerf.nl of 06-51506168 (Fimke Hijlkema)  

mailto:j.nijboer@ooststellingwerf.nl
mailto:fractie@pvdaooststellingwerf.nl
mailto:fractie@pvdaooststellingwerf.nl
mailto:fractie@pvdaooststellingwerf.nl
mailto:fractie@pvdaooststellingwerf.nl
mailto:fractie@pvdaooststellingwerf.nl
mailto:astolpdeboer@hotmail.com
mailto:secretaris@pvdaooststellingwerf.nl

